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Nyomtatott és online sajtó 
 

Rálőttek Robert Ficóra a kihelyezett kormányülés után - merénylet történt. A 

kormányfő túl van a műtéten, stabilizálták az állapotát 
2024. május 15. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Új Szó, Körkép.sk 

A belügyi tárca megerősítette, hogy merényletet követtek el Robert Fico ellen. Az Aktuality 

megerősítette, hogy a 71 éves lévai Juraj Cintula a gyanúsított. A kormányfő hivatalos 

Facebook-oldala arról tudósít, Robert Fico súlyos, életveszélyes állapotban volt. A hasi lövés 

több szervét érintette, a műtét ezért elhúzódott. Šutaj Eštok kezdeményezni fogja az ország 

biztonsági tanácsának összehívását. A Ta3 információi szerint a kormányfő műtétje három óra 

negyven percig tartott. Fico továbbra is válságos állapotban van, sok vért vesztett. Az orvosi 

stáb tervei szerint a kormányfőt 24 óráig mesterséges altatásban tartják. Az Aktuality és a 

DenníkN úgy tudja, Fico túl van a műtéten, eszméleténél van. Tomáš Taraba (SNS) 

környezetvédelmi miniszter a BBC-nek nyilatkozva elmondta, a műtét jól sikerült, Robert Fico 

túl van az életveszélyen. 

 

Orbán Viktor: Mély megdöbbenéssel értesültem a Robert Fico barátomat ért 

támadásról 
2024. május 15. – hirado.hu, Mandiner, Index.hu, Új Szó, Körkép.sk 

A szlovák kormányfőt a kihelyezett kormányülés után érte a támadás. Orbán Viktor 

miniszterelnök közösségi oldalán megdöbbentőnek nevezte a Robert Fico szlovák kormányfőt 

ért szerdai támadást. „Imádkozunk a mielőbbi felépüléséért” – fogalmazott Orbán Viktor. 

 

Merénylet Fico ellen – Kövér László mély megdöbbenésének adott hangot 
2024. május 15. – MTI, hirado.hu, Körkép.sk 

Mély megdöbbenéssel és teljes megütközéssel töltött el a Robert Fico elleni brutális fegyveres 

támadás híre – írta az Országgyűlés elnöke szerda este. A házelnök úgy fogalmazott, a „magam 

és a magyar Országgyűlés nevében őszinte együttérzésemet szeretném kifejezni a családnak és 

a szlovák nemzetnek ezekben a nehéz pillanatokban”. Hozzátette: imádkozik Robert Fico 

szlovák miniszterelnök mielőbbi felgyógyulásáért. Ahogy arról korábban beszámoltunk, 

lőfegyverrel megsebesítették Robert Fico szlovák kormányfőt Nyitrabányán (Handlova). A 

kormányfőt kórházba szállították. 

 

Szijjártó Péter: sokkoló és megdöbbentő a Robert Ficót ért merénylet 
2024. május 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, origo.hu, Körkép.sk 

Sokkolónak és megdöbbentőnek nevezte a Robert Fico szlovák miniszterelnököt ért 

merényletet a külgazdasági és külügyminiszter a Facebook-oldalán szerdán. Szijjártó Péter úgy 

fogalmazott, "ki gondolta volna, hogy ilyen durva támadás történhet Közép-Európában?!" 
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"Reménykedünk a minél gyorsabb felépülésben, s imádkozunk is érte" - írta a miniszter. 

Kiemelte, nagy szükség van Robert Ficóra a szlovák és az európai politikában.  

 

Bóka János: fontos, hogy a magyarságnak erős képviselete legyen az Európai 

Parlamentben 
2024. május 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Krónika, 

maszol.ro, szekelyhon.ro 

Fontos, hogy a magyarságnak erős képviselete legyen a júniusban megválasztandó Európai 

Parlamentben, és a különböző országokból mandátumot szerző magyar képviselők továbbra is 

együttműködjenek stratégiai kérdésekben - mutatott rá Bóka János szerdán Bukarestben, 

miután a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) európai parlamenti 

jelöltlistájának vezetőivel, Winkler Gyulával, Vincze Loránttal és Szilágyi Dórával egyeztetett. 

A megbeszélés után a magyar médiának nyilatkozva Bóka János úgy értékelte: az elmúlt ötéves 

intézményi ciklus alapvetően a kudarcok időszaka volt az Európai Unióban, amely számos 

olyan történelmi kihívással szembesült, amelyre nem tudott megfelelő választ adni. Ezek közül 

az unió versenyképességének folyamatos csökkenését, a több éve folyamatosan zajló migrációs 

válságot, az Európai Unió védelmi képességeinek és mezőgazdasági politikájának hiányosságát 

emelte ki, hozzátéve: a magyar uniós elnökségnek az lesz a célja, hogy ezekre a közös 

kihívásokra közös megoldások szülessenek. Rámutatott: eddig is eredményes volt a magyar 

képviselők közötti együttműködés az Európai Parlamentben, és a következő intézményi 

ciklusban is lesznek - az európai szakpolitikák mellett - olyan nemzetpolitikai, nemzetstratégiai 

jelentőségű kérdések, amelyeknél ez az együttműködés kiemelkedően fontos lesz. 

 

Potápi Árpád János: csak a magyarokon áll, hogy milyen lesz a magyar jövő 
2024. május 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, maszol.ro, szekelyhon.ro, Vajma.info 

Mindenkinek a saját közösségében kell megtenni mindent azért, hogy a magyarságnak ne csak 

múltja, jelene, hanem jövője is legyen, csak a magyarokon áll, hogy milyen lesz a következő 

években, évtizedekben a magyar jövő - mondta Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár 

szerdán a székelyföldi Nagymedeséren. A politikus a Studium-Prospero Alapítvány orvosi 

szolgálati lakásainak és közösségépítő műhelyének az átadó ünnepségén vett részt a Hargita 

megyei településen. Egyhektáros területen két lakást adtak át. Beszédében közölte, a 

lakásokkal nem csak Székelyföld és Erdély, hanem a magyar nemzet gazdagodott. 

Emlékeztetett: a magyar kormány az elmúlt 14 évben mindent megtett annak érdekében, hogy 

erősítse a nemzeti összetartozás érzését, a közösségeket, intézményeket. Hozzátette: a politikai 

intézményeket is meg kell erősíteni, mert ha nincs megfelelő érdekképviselet, a többi 

intézményt sem lehet erősen tartani. A június 9-i EP- és önkormányzati választásokról szólva 

kifejtette: az uniós voksoláson a magyar nemzet minden ága részt vesz, a Vajdaság és 

Kárpátalja a Fidesz-KDNP listáján kap lehetőséget bejutni az Európai Parlamentbe, míg 

Felvidéken és Erdélyben magyar erők indulnak. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/15/boka-janos-fontos-hogy-a-magyarsagnak-eros-kepviselete-legyen-az-europai-parlamentben
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/05/15/boka-janos-fontos-hogy-a-magyarsagnak-eros-kepviselete-legyen-az-europai-parlamentben
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/15/potapi-arpad-janos-csak-a-magyarokon-all-hogy-milyen-lesz-a-magyar-jovo


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 16. 

A közösség javát szolgáló multifunkcionális sporttermet adtak át 

Székelyszentkirályon  
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Az iskolás és napközis gyermekek sporttevékenységei mellett sportrendezvényeknek és 

közösségi tevékenységeknek is helyszínt biztosít az multifunkcionális sportterem, amelyet 

Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára, valamint 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök jelenlétében adtak át szerdán este Székelyszentkirályon. Az 

óvodásoknak, iskolásoknak, pedagógusoknak köszönhető, hogy jelen van a településen az 

oktatási élet, de nélkülük elképzelhetetlen lenne a kulturális élet jelenléte is” – jelentette ki az 

átadón Potápi Árpád János, Magyarország nemzetpolitikáért felelős államtitkára, aki a 

politikusok mellett köszönetet mondott az önkéntes tűzoltóknak is, hisz megfogalmazása 

szerint nélkülük bármilyen közösségi esemény lehetetlen lenne. Potápi szerint a pályázati világ 

olyan, hogy mindent át kell ültetni újmagyar nyelvre, ami a pályázat kiírásának megfelel, ezért 

bár most multifunkcionális terem-átadóról beszélünk, de tudni kell, hogy egy-egy ilyen terem 

nem csak arra alkalmas, hogy sporttevékenységet, illetve órákat tartsanak benne, hanem a 

közösségi élet helyszíne is.  

 

300 Kárpát-medencei és nagyvilágban élő magyar középiskolás indul a 

csíksomlyói búcsúba 
2024. május 15. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A Rákóczi Szövetség meghívására 300 Kárpát-medencei és nagyvilágban élő magyar 

középiskolás indul a csíksomlyói pünkösdi búcsúba a Boldogasszony Zarándokvonattal. A 

zarándoklat célja, hogy a fiatalok megtapasztalják az együvé tartozás élményét és együtt 

imádkozhassanak jövőjükért és a keresztény Magyarországért. A résztvevő diákok a nagyvilág 

magyar diszpóra szervezeteinek képviseletében Új-Zélandról, Ausztráliából és Brazíliából 

érkeznek, valamint a Rákóczi Szövetség Kárpát-medencei középiskolai szervezeteinek 

képviseletében a felvidéki Ipolyságról, a kárpátaljai Beregszászról és Zápszonyból, a vajdasági 

Adáról, illetve Gödöllőről, Győrből, Hajdúdorogról, Kapuvárról, Gyöngyösről, Kisvárdáról, 

Miskolcról, Pásztóról, Pécsről, Szegedről és Szekszárdról. 

      
Kórházban ápolják Varga Attila alkotmánybírót  
2024. május 15. – Krónika, maszol.ro 

Rosszul lett szerdán Varga Attila, a román alkotmánybíróság tagja, akit sürgősen kórházba 

szállítottak. Az információt elsőként a G4Media hozta nyilvánosságra. A portál értesülései 

szerint a bukaresti taláros testület magyar tagja az intézmény udvarán lett rosszul, intubálták, 

majd a fővárosi Egyetemi Kórházba szállították. A Krónikának RMDSZ-es források 

megerősítették a hírt, és közölték, hogy Varga Attila állapotát a kórházban stabilizálták, 

állapota javult. A 61 éves, Szatmárnémetiben született alkotmányjogász 1986-ban végzett a 

Babeș–Bolyai Tudományegyetem Jogi Karán. 1990-ben választották Szatmár megyei 

E
rd

é
ly

 
V

e
ze

tő
 h

ír
e

k
 

https://szekelyhon.ro/aktualis/multifunkcionalis-sporttermet-adtak-at-szekelyszentkiralyon
https://szekelyhon.ro/aktualis/multifunkcionalis-sporttermet-adtak-at-szekelyszentkiralyon
https://ma7.sk/hethatar/300-karpat-medencei-es-nagyvilagban-elo-magyar-kozepiskolas-indul-a-csiksomlyoi-bucsuba
https://ma7.sk/hethatar/300-karpat-medencei-es-nagyvilagban-elo-magyar-kozepiskolas-indul-a-csiksomlyoi-bucsuba
https://kronikaonline.ro/belfold/korhazban-apoljak-varga-attila-alkotmanybirot


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 16. 

parlamenti képviselővé az RMDSZ színeiben, 2012-ig megszakítás nélkül a bukaresti 

parlament alsóházának, a képviselőháznak a tagja volt. 2016-ban 9 éves mandátumra a 

képviselőház Románia Alkotmánybíróságának tagjává választotta. Varga Attila a Sapientia 

Erdélyi Magyar Tudományegyetem docense.  

 

A nagyváradi várban tartja meg a partiumi kampányhajrát az RMDSZ 
2024. május 15. – maszol.ro 

Május 16-án, csütörtökön 18 órától a nagyváradi vár nyári színházában tartja – a 

székelyföldihez hasonló módon megszervezett – partiumi kampányhajráját az RMDSZ. A 

kampányrendezvényen jelen lesz Kelemen Hunor szövetségi elnök, Lázár János, Magyarország 

építési és közlekedési minisztere, valamint az RMDSZ Bihar, Szatmár, Arad, Temes, Kolozs, 

Krassó-Szörény, Hunyad, Szilágy, Fehér, Máramaros megyékből érkező politikusai és 

önkormányzati vezetői - közölte a szövetség sajtószolgálata.  

 

Vincze Loránt: nagy előrelépés történt Fehér megyében az elmúlt időszakban 
2024. május 15. – maszol.ro 

Kedden Nagyenyeden, Torockón és Enyedszentkirályon tett látogatást az RMDSZ-es EP-

képviselő. A helyszíni tapasztalatairól a Maszolnak is beszámolt a képviselő, aki elmondta: már 

az előző években sikerült elég jól megismernie a Fehér megyei magyarság helyzetét. „Öröm volt 

számomra látni, mekkora előrelépés történt Nagyenyeden, ahol Lőrincz Helga 

alpolgármesternek és az RMDSZ képviseletnek jelentős hozzájárulása volt a fejlesztésekhez. A 

felújított kollégiummal, templommal, utcákkal már teljesen másként fest a város”. A képviselő 

hozzátette: az elmúlt esztendőkben rekordmennyiségű pályázati forrásokat hívott le a város, 

amelyek javarésze uniós forrásból származik. „Fontos, hogy jelen legyünk a helyi 

önkormányzatokban és Brüsszelben egyaránt, ott, ahol a rólunk szóló döntéseket meghozzák. 

Ez csak összfogással lehetséges, ezért  számunkra az a néhány ezer szavazat is sokat számít, 

amit Fehér megye magyarságától kapunk, hiszen ezek az erdélyi magyarságot védik és 

erősítik.” 

 

Felvidéki zarándokok is csatlakoztak a sepsiszéki lovasokhoz  
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Árkosról indultak Háromszék idei első lovas zarándokai Csíksomlyóra szerdán reggel. A 

sepsiszéki települések imaszalagjait tíz lovas juttatja el a búcsúba, köztük már jártas és fiatal 

zarándokok, székelyföldiek és felvidékiek egyaránt. A csapatot Angyalos községben találtuk, 

útjuk első célállomása a kézdiszéki Perkő lesz, ahonnan csütörtök reggel együtt zarándokolnak 

tovább Kovászna megye lovasaival. „Imádkozunk mindazokért, akik ló hátára ültek, megteszik 

ezt a zarándokutat talán életükben most először, talán már többedszer, de hisszük azt jó 

Atyánk, Istenünk, hogy viszik a hitet, a békességet, az együvé tartozás érzését” – mondott áldást 

Tusa Róbert református lelkipásztor, kívánva az úthoz erőt és lelki békességet a lovasoknak, 

akik közül három zarándok a szlovákiai felvidékről érkezett Székelyföldre a pünkösdi búcsúra. 

Az imaszalagot Jancsó Ernő gidófalvi polgármester tűzte fel.  
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Három udvarhelyszéki polgármesterjelöltjét mutatta be az EMSZ  
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Hitelek helyett a költségek csökkentését szeretné elérni bizonyos fejlesztési projektek esetében 

az Erdély Magyar Szövetség (EMSZ) Hargita megyei tanácselnökjelöltje – derült ki a 

székelyudvarhelyi sajtótájékoztatón, ahol a párt három udvarhelyszéki polgármesterjelöltje is 

bemutatkozott. Udvarhelyszéken több mint tíz településen indít polgármesterjelöltet, illetve 

teljes tanácsosi listát az EMSZ a június 9-i helyhatósági választásokon – jelentette be 

sajtótájékoztatón Lőrincz Árpád, a párt udvarhelyszéki szervezetének elnöke. Mint mondta, az 

EMSZ nemcsak választási alternatívát szeretne biztosítani a közösségeknek, hanem eszközként 

használják politikai alakulatukat, hogy lehetőséget biztosítsanak a tenni akaró embereknek.  

 

Zsigmond Barna Pál tart előadást Csíkszeredában 
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Zsigmond Barna Pál, Magyar Kormány Európai Ügyek Minisztériumának államtitkára 

(Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusának egykori vezetője) tart előadást csütörtökön 

délelőtt Csíkszeredában. Milyen irányba tart Európa? Lesz-e helyünk és hangunk nekünk, 

erdélyi magyaroknak az Európai Unió jövőképében? Szülőföld vagy külföld? Május 16-án 

délelőtt ilyen és ehhez hasonló kérdéseket jár körbe Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere 

és Zsigmond Barna Pál, a Magyar Kormány Európai Ügyek Minisztériumának államtitkára, 

miniszterhelyettes egy kötetlen beszélgetés keretében.  

 

Idén is befut Gyergyószentmiklósra a Boldogasszony Zarándokvonat  
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Több mint hétszáz utassal érkezik a gyergyószentmiklósi vasútállomásra csütörtökön este a 

Boldogasszony Zarándokvonat. Idén is ünnepélyes fogadással készülnek a helyiek. A Misszió 

Tours által indított különvonat azokat a Csíksomlyói búcsúba induló zarándokokat hozza 

Budapestről, akiknek Gyergyószentmiklóson, illetve Gyergyószék más településein lesz a 

szálláshelyük. A tervezett menetrend szerint csütörtökön 21.46-kor fut be a szerelvény a 

gyergyószentmiklósi vasútállomásra, ahol a Gyergyószentmiklósi Fúvószenekar 

közreműködésével ünnepélyes fogadásra kerül sor.  

 

Ismét a falué lesz a rejtélyes módon Budapestre került, majd feltárt erdélyi 

görögkatolikus harang  
2024. május 15. – Krónika 

Az összefogást, a közösség újjászületését is szimbolizálhatja a Budapesten előkerült, majd a 

jogos tulajdonosának visszaszolgáltatott kolozsborsai görögkatolikus harang – jelentette ki a 

Krónika megkeresésére az átadási folyamatban résztvevő Vákár István. A Kolozs megyei tanács 

alelnöke a Budapesti Történeti Múzeummal való együttműködését, az 1920-ban öntött harang 

feltárását és rendeltetését ismertette a Krónikával.  
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Felelős szavazásra buzdítják a katolikus püspökök a romániai választópolgárokat 
2024. május 15. – Krónika, maszol.ro 

A június 9-i választásokon való részvételre és a keresztény értékeket felvállaló jelöltek 

támogatására buzdította a hívőket szerdán közzétett felhívásukban a romániai katolikus 

püspökök. A romániai római katolikus és görögkatolikus főpásztorok május 13-15. között 

Nagyváradon, a Romániai Püspöki Konferencia (CER) keretében tartott plenáris ülésükön 

fogalmazták meg választási felhívásukat. A szerkesztőségünkhöz eljuttatott dokumentumban 

arra kérik híveiket, hogy a választások közeledtével tudatosítsák magukban a közösség 

jövőjének alakításában betöltött szerepüket. „Most nyíltan fel kell vállalnunk azokat az 

értékeket, amelyek hozzájárulnak ahhoz, hogy a keresztény közösség fejlődjön és növekedjen. 

Arra kérünk benneteket, hogy olyan jelölteket támogassatok, akik lendületesen és megújult 

elkötelezettséggel kívánják szolgálni az egységet az evangéliumi tanítás fényében, a béke és a 

demokrácia megteremtése érdekében” – fogalmaznak választási felhívásukban az egyházi 

vezetők.  

 

Tiszta és előremutató kampányt ígér Sepsiszentgyörgyön az EMSZ 
2024. május 15. – szekelyhon.ro 

Zakariás Zoltán parlamenti képviselő, országos EMSZ-elnök jelenlétében mutatkozott be párt 

sepsiszentgyörgyi csapatának egy része a szerda délutáni főtéri kampányindító 

sajtótájékoztatón, amin Kolcza István megyeszékhelyi polgármesterjelölt bemutatta 

programját. Kolcza István kivonatosan ismertette a Sepsiszentgyörgyön szerinte megoldásra 

váró gondokat, illetve célul tűzte ki a parkolási rendszer átalakítását, a közlekedési 

infrastruktúra javítását, az egyirányú utcák forgalmának átszervezését. A fiatalok 

itthonmaradása érdekében ingyenes lakhatást és munkahelyteremtést ígért, a fiatal 

szakemberek képzését és támogatását vetítette előre.  

         
Forró Krisztián a hirado.hu-nak: A szlovák miniszterelnök elleni merénylet 

tanulsága, hogy az ellentétek szítása hova vezethet 
2024. május 15. – hirado.hu 

A felvidéki Magyar Szövetség elnöke a hirado.hu-nak hangsúlyozta: mindenkinek azon kell 

dolgoznia, hogy megnyugodjanak a kedélyek. Ezért arra biztatja a politikai nyilvánosságot, 

hogy mindenki a saját táborát igyekezzen lecsillapítani. „A tanulság, hogy az ellentétek szítása 

hová vezethet” – mondta. A hirado.hu-t az is érdekelte, hogy elfogadható-e a nyugati 

mainstream-sajtó narratívája, amely populista, oroszpárti politikusként hivatkozott a 

politikusra, akit életveszélyes állapotban szállították kórházba. „Sajnos ez még  tovább szítja az 

erőszakot és erősíti a polarizációt” – tette hozzá Forró. Robert Fico állapota kapcsán kiemelte, 

ellentmondásos hírekkel találkozni, hogy túl van-e már az életveszélyen, azonban mielőbbi 

felépülést kívánt neki a szlovákiai magyar politikus. 
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Élesen elítélte a Robert Fico elleni merényletet a felvidéki magyar párt 
2024. május 15. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap    

Élesen elítélte a felvidéki magyar párt, a Magyar Szövetség a Robert Fico szlovák kormányfő 

ellen szerdán délután Nyitrabányán (Handlova) elkövetett lőfegyveres merényletet - közölte a 

párt sajtóosztálya az MTI-nek küldött közleményében szerdán. "A Magyar Szövetség 

megrendüléssel értesült a miniszterelnököt ért merényletről. Az erőszak és a polarizáció nem 

a helyes út, mivel az erőszak csak újabb erőszakot szül. Ennek minden formáját mélységesen 

elítéljük és közösen, egységesen kell küzdeni ellene. Robert Ficonak mielőbbi felépülést 

kívánunk!" - írta közleményében a Magyar Szövetség. Robert Fico szlovák miniszterelnök ellen 

szerdán Nyitrabányán (Handlova) a pozsonyi kormány kihelyezett ülése után követtek el 

lőfegyveres merényletet. A miniszterelnököt életveszélyes állapotban helikopterrel a 

besztercebányai Roosevelt kórházba szállították. A rendőrség őrizetbe vette a feltételezett 

elkövetőt, aki egybehangzó sajtóközlések szerint egy 71 éves lévai illetőségű férfi lehet. 

 

Merénylet Fico ellen: A Magyar Szövetség politikusai is reagáltak a történtekre 
2024. május 15. – Körkép.sk 

Forró Krisztián, az MSZ pártelnöke elítélte a történteket: „Minek kell még történnie ahhoz, 

hogy egyesek észrevegyék, az erőszak és a polarizáció nem a helyes út?! Az erőszak csak újabb 

erőszakot szül!!! Az erőszak minden formáját elítélem, és küzdeni kell ellene!” Orosz Örs 

burkoltan a kormány számlájára írta a történteket: „A terrorizmus és az erőszak soha nem 

elfogadható! Mélységesen elítélem, hogy a nézeteltéréseket fegyverrel intézzük. Az emberi élet 

szent és sérthetetlen. (…) Ez az eredménye annak, amikor a titkosszolgálati posztokat politikai 

alapon osztják: bárki rálőhet a miniszterelnökre„. A Magyar Szövetség közben kiadott egy 

általános sajtónyilatkozatot is. Eszerint az erőszak minden formáját mélységesen elítélik. 

 

Berényi: Az uniónak nincs alternatívája, de irányt akarunk váltani 
2024. május 15. – Új Szó 

Berényi József az Új Szónak adott interjúban elmondta, amikor 20 évvel ezelőtt beléptünk az 

Európai Unióba, akkor az egy ünnep volt, ennek mindenki örült. De úgy kb. 2015 óta, a 

migránsválság első hulláma óta az EU szerintünk több területen is rossz irányt vett fel. Ezért 

mondjuk azt, hogy irányváltásra van szükség. Ezzel kapcsolatban hangsúlyozni kell, hogy az 

uniós tagságunk fontos, hiszen az EU-nak nincs alternatívája. A Régiók Európai Bizottságában 

(az EU egy tanácsadó szerve, szerk. meg.) is egyedüli magyarként vagyok, ezért szövetségeseket 

kell keresni, hogy az álláspontunknak nagyobb nyomatékot tudjunk adni. Ezért is számolunk 

azzal, hogy a jelenleg nagyon erős baloldali, illetve progresszív-liberális többség az EP-ben 

változni fog, és sokan kerülnek oda olyanok, akik a felsorolt témákban a szövetségeseink 

lehetnek. 

 

 

 

Fe
lv

id
é

k
 

https://www.magyarhirlap.hu/kulfold/20240515-fico-elleni-merenylet-elesen-elitelte-a-robert-fico-elleni-merenyletet-a-felvideki-magyar-part
https://www.korkep.sk/cikkek/belfold/2024/05/15/merenylet-fico-ellen-a-magyar-szovetseg-politikusai-is-reagaltak-a-tortentekre/
https://ujszo.com/kozelet/berenyi-az-unionak-nincs-alternativaja-de-iranyt-akarunk-valtani


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 16. 

Európa jövőjéről diskuráltak női szemmel Garamszentgyörgyön 
2024. május 15. – Felvidék.ma 

Az Európai Parlamenti választások kapcsán Kovács Péter házigazda Európa jövőjéről 

szervezett beszélgetést, melynek során politikusnők szemszögéből vizsgálták a témát. Ennek 

jegyében vett részt a beszélgetésen az anyaországról dr. Illés Boglárka, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium kétoldalú kapcsolatok fejlesztéséért felelős államtitkára, dr. Ferenc 

Viktória nyelvész-kutató Kárpátaljáról, a Fidesz-KDNP Európai Parlamenti képviselőjelöltje, 

Pinke Loretta, a helyreállítási tervért és az uniós források felhasználásáért felelős 

miniszterelnök-helyettes szóvivője, valamint a HLAS-DS európai parlamenti képviselőjelöltje, 

illetve Mag Fodor Enikő Besztercebánya megyei képviselő, a Magyar Szövetség európai 

parlamenti képviselőjelöltje. A hölgyek elkötelezettek arra vonatkozóan, hogy az öreg 

kontinens államszövetségét igenis vissza lehet téríteni a Schuman-Adenauer-féle útra. 

 

Újra magyar nyelvű szentmisére készülnek Pozba-Szentkút zarándokhelyen 
2024. május 15. – Felvidék.ma 

Az idei esztendőben is folytatódnak a magyar nyelvű szentmisék a Pozba-Szentkút 

zarándokhelyen. Az első ünnepi alkalomra pünkösdvasárnap reggel 9 órakor kerül sor. Pár 

évvel ezelőtt Wurczer Péter kezdeményezésére 2022 tavaszán indultak útjukra a magyar nyelvű 

alkalmak a kegyhelyen. A régi idők hagyományait követve két fő ünnepnaphoz kötődve 

szerveznek magyar zarándoklatot. A pünkösdi ünnepkör mellett Szűz Mária ünnepén, 

szeptember 15-én tartanak magyar alkalmat. „Számos hívő, több százan érdeklődtek már az 

idei alkalmak felől. A besei plébános vállalta el a magyar nyelvű celebrálást pünkösdvasárnap” 

- nyilatkozta Wurczer Péter. 

 

Átadták a színidiplomákat az Apropó Kisszínpad tagjainak az egri Gárdonyi 

Színházban 
2024. május 15. – Ma7.sk 

Szép hagyomány a füleki gimnazisták életében, hogy a végzős diákokat színidiplomával és az 

Apropó örökös tagságával jutalmazzák. Pünkösd tájékán, még a ballagás előtt kapják ezt meg 

minden évben a negyedikes színjátszók. Az idén azonban majd negyven apropós érdemelt ki 

diplomát, ugyanis a színjátszói stafétát Szvorák Zsuzsa átadta kolléganőjének, Szókovács Éva, 

angoltanárnak. Az újabb generáció Füleki Kisszínpad néven folytatja a több évtizedre 

visszanyúló tehetséggondozást. Nagy András, a Gárdonyi Színház tagja még saját jelenetébe is 

belecsempészett egy kis mondatot a fülekiekről, akik külön tapssal jutalmazták földijük 

szereplését. 

 

A Dobré slovo – Jó Szó immár 25. alkalommal a Selye János Gimnáziumban 
2024. május 15. – Felvidék.ma 

Immár hagyományosan irodalmi rendezvény színhelye volt a komáromi Selye János 

Gimnázium díszterme. 2025. május 14-én került megrendezésre a Dobré slovo – Jó Szó 

elnevezésű szlovák nyelvű vers- és prózamondó verseny nemzetközi és országos fordulója. A 
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rendezvény 25 éves múltra tekint vissza, és hosszú évek óta komoly szerepet tölt be a szlovák–

magyar kapcsolatok ápolásában. A mára nemzetközivé bővült és hagyományokkal rendelkező 

megmérettetés egy osztályon belüli szavalóversennyel kezdődött 1996-ban. A szlovákiai 

magyar diákok részére indított komáromi kezdeményezésből több járás iskoláit megmozgató 

rendezvénnyé nőtte ki magát. 

 

Szoborsorsaink Galántán 
2024. május 15. – Ma7.sk 

Szoborsosraink című könyvét mutatta be Orosz Örs a Mátyusföldön. A Sine Metu polgári 

társulás elnöke az emlékvédelmet a felvidéki aktív fiatalok és tenni akarók figyelmébe ajánlja. 

A Sine Metu polgári társulás elnöke a közelmúltban szerkesztette meg a Szlovákia - a 

történelmi Felvidék műemlékeinek képes enciklopédiáját. Galántára elhozta ezt a közel ezer 

oldalas pompás, hiánypótló kiadványt is, amelynek bemutatójára és keresztelőjére május 20-

én kerül majd sor Dunaszerdahelyen. A Sine Metu kiadójából kikerült könyvből a forgalmazó 

Családi Könyvklub már az első héten eladta szinte az összes példányt az első kiadásból, így 

további kiadást kellett rendelni – tudtuk meg Orosz Örstől. 

     
A VMSZ-é az egyedüli magyar lista 
2024. május 15. – Magyarszo.rs 

A Vajdasági Magyar Szövetség és a Szerb Haladó Párt közötti koalíciós szerződés aláírására az 

előttünk álló hetekben kerül sor, ahogy az államtitkárok kinevezésére is – hangsúlyozta tegnap 

dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke az Újvidéki Rádió Hangadó szerda 

című műsorában. A párt elnöke rámutatott, aVMSZ Tanácsa már döntött az államtitkárok 

személyéről, és mind a nyolcan készek, hogy átvegyék a hivatalukat, és elkezdjék szolgálni 

közösségünket. Az Újvidéki Radió vendégeként dr. Pásztor Bálint többek között az 

önkormányzati és az európai parlamenti választásokról beszélt. Rámutatott, a VMSZ nem 

engedheti meg magának azt a luxust, hogy ne kampányoljon gőzerővel és ne mondja 

folyamatosan az embereknek, hogy a választások tétje azok a célok, amelyeket a vajdasági 

magyar emberek fontosnak tartanak. Dr. Pásztor Bálint hangsúlyozta, hogy a június 2-i 

önkormányzati választások mellett saját kampányukként kezelik a június 9-i európai 

parlamenti választásokat is, ebben az esetben a Fidesz–KDMP mellett kampányolnak. 

 

A magyar érdekképviselet mindannyiunk érdeke 
2024. május 15. – Magyarszo.rs 

Hamarosan újabb idegenforgalmi célállomással gazdagodhat Topolya, hiszen belátható időn 

belül elkészülhet a fedett fürdő. Jelenleg az épületkomplexum finommunkálatai zajlanak, amit 

megtekintett dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke, Szatmári Adrián községi 

listavezető, a VMSZ tisztségviselői a júniusi helyhatósági választásokon induló jelöltek 

társaságában. A látogatást követően a topolyai színházteremben Kúla községbeli vendégek 

részvételével tartottak lakossági fórumot. A megjelenteket Tomik Nimród, a községi VMSZ-es 
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lista második jelöltje köszöntötte. Kiemelte a június 2-ai helyhatósági választások, és 

Magyarországon az azt követő önkormányzati és európai parlamenti választások fontosságát a 

közösségünkre nézve, amelyben magyar állampolgárként vagyunk érintettek.  

 

Tanulj itthon magyarul – egyetemen is! 
2024. május 15. – PannonRTV 

Az MNT ösztöndíjprogramjának és számos más ösztönzésének köszönhetően egyre több 

vajdasági magyar végzős középiskolás tanul tovább itteni felsőoktatási intézményekben. 

Szabadkán több olyan kar is van, ahol teljes egészében magyar nyelven folyik a képzés. 

Vajdaság minden részéből 83 harmadikos középiskolás látogatott Szabadkára, hogy 

megismerkedjen a városban működő felsőoktatási intézményekkel és az anyanyelvű 

továbbtanulás lehetőségeivel. A nyitórendezvény házigazdája a Szabadkai Műszaki 

Szakfőiskola volt. A női fórum széles körű tevékenységet folytat. Megalakulása óta a tagjai 

foglalkoznak a hátrányos helyzetű gyerekekkel, illetve megalapítói, kezdeményezői voltak 

2010-ben a falugondnoki szolgálat bevezetésének, elsőként Vajdaságban. 

 

Adáról is felkerekedtek, hogy részt vegyenek a csíksomlyói búcsún 
2024. május 15. – PannonRTV 

Az adai Műszaki Iskolából nyolc tanuló és két kísérő tanár indult útnak, hogy Budapesten, a 

Rákóczi Szövetséghez csatlakozva a zarándokvonattal ellátogassanak Erdélybe. Szombaton 

lesz a hagyományos pünkösdi búcsú az erdélyi Csíksomlyón. A Kárpát-medence legnagyobb 

vallási eseményére 1990 óta minden évben több százezer ember zarándokol Erdélybe és vesz 

részt a Szűzanya tiszteletére tartott körmeneten és szentmisén.  

 

Ismét felsorakoznak a mezőgazdaság legkorszerűbb vívmányai Újvidéken 
2024. május 15. – PannonRTV 

Május 18-a és 23-a között várják az érdeklődőket az 91. Nemzetközi Mezőgazdasági Kiállításon 

és Vásáron Újvidéken. Idén 10 százalékkal több kiállító lesz, mint az előző évben, ami azt 

jelenti, hogy mintegy 1200-an mutatják majd be a legújabb mezőgazdasági technikai és 

technológiai vívmányokat, több mint 40 országból. A látogatók megismerhetik a legkorszerűbb 

mezőgazdasági gépeket, valamint a világ legtávolabbi vidékeiről származó termékeket és 

szolgáltatásokat. 

 

Elsősegélynyújtó verseny Magyarkanizsán 
2024. május 15. – Vajma.info 

A hagyományos községi elsősegélynyújtó versennyel zárult szerdán a magyarkanizsai 

Vöröskereszt egyhetes akciósorozata, amelyet minden évben a Vöröskereszt és a Vörös Félhold 

nemzetközi napja alkalmából rendeznek meg. A versenyen négy csapat vett részt, 

Magyarkanizsáról, Horgosról Kispiacról és Martonosról, azaz összesen negyven gyerek, illetve 

tízen úgy működtek még közre a rendezvényen, hogy ők a sérülteket játszották, akiket a 

versenyzőknek szakszerűen el kellett látniuk. Cseszkó Mónika, a magyarkanizsai Vöröskereszt 
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titkára elmondta, hogy a versenyre való felkészülés január óta folyik. Azokkal a gyerekekkel is 

külön foglalkoztak, akik a sérülteket játszották, hogy hogyan viselkedjenek, hogy minél 

élethűbbek legyenek az adott helyzetben. 

 

Informatikai képzést tartottak nők számára Magyarkanizsán 
2024. május 16. – Vajma.info 

Összesen 38-an vehették át diplomájukat szerda kora este a magyarkanizsai városháza 

nagytermében, miután sikeresen befejezték az Ingyenes informatikai képzés nőknek 

elnevezésű képzést. A tanfolyam érdekessége az volt, hogy habár elsősorban különböző 

életkorú nőknek szánták, férfiaknak is lehetőségük volt jelentkezni a tanfolyamra. A 36 nő 

mellett 2 férfi szerezhetett informatikai ismereteket. A program általános célja az volt, hogy 

hozzájáruljon az informatikai kompetenciák fejlesztéséhez, segítse az olyan készségek 

elsajátítását, amelyek révén a nők és a férfiak nagyobb esélyt kapnak az elhelyezkedésre, 

versenyképesebbek lesznek a munkaerőpiacon és gazdaságilag is megerősödhetnek. 

      
Varga Mihály nem zárja ki Ukrajna támogatását, csak jusson pénz Kárpátaljának 

is 
2024. május 15. – karpathir.com 

A pénzügyminiszter szerint szigorúan ellenőrizni kell az EU-pénzek szabályos felhasználását 

Ukrajnában. Az Ukrajnának nyújtott támogatásokból Kárpátaljának is részesülnie kell – ezzel 

a címmel adott ki közleményt a Pénzügyminisztérium. Varga Mihály az EU-tagállamok 

pénzügyminisztereinek brüsszeli tanácskozásán a kormány általános kommunikációjánál 

békülékenyebb hangon szólalt meg, nem zárta ki, hogy Ukrajna támogatást kaphasson. Ehhez 

azt szabná feltételül, hogy a kisebbségek helyzetére is figyeljenek kiemelt fontosságúként, a 

kárpátaljai magyarokat érintő uniós ajánlásokat teljeskörűen hajtsa végre az Ukrán Állam. 

Varga arról is beszélt, hogy részletes és pontos elszámolásra van szükség az EU-pénzek 

kapcsán. Ha Ukrajna támogatást kap, azt szigorú ellenőrzésnek és nyomon követésnek kell 

kísérnie – mondta. 

 

Pál István Szalonna: a Magyarország Kiváló Művésze díjat egész Kárpátalja kapta 
2024. május 15. – Karpat.in.ua 

A Magyarország Kiváló Művésze díjat egész Kárpátalja kapta – így fogalmazott a Tv21 

Ungvárnak Pál István Szalonna, akit nemrég Csák János kultúráért és innovációért felelős 

miniszter tüntetett ki Budapesten. Pál István Szalonna Visken született. Zenei indíttatását 

zenetanár szüleitől, Jancsó Katalintól és Pál Lajostól kapta. Nevéhez több kárpátaljai népzenei 

gyűjtés is kapcsolódik. A tiszapéterfalvi zeneiskolában tanult hegedülni, majd tizennégy évesen 

került Magyarországra, ahol a Debreceni Református Kollégium diákja lett. Emellett folytatta 

népzenegyűjtő munkáját. Régi zenész mestereket kutatott fel az egész magyar nyelvterületen. 

Tizenkilenc éves korában nyert felvételt a Magyar Állami Népi Együttes zenekarába. Az elmúlt 
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években a világ számos országában mutatták be a magyar kultúra értékeit, szépségét. 

Megalapította saját zenekarát, a Szalonna és Bandáját. Számos elismerést és díjat tudhat 

magáénak. Kárpátalja híres szülötte legutóbb a Magyarország Kiváló Művésze díjat vehette át. 

 

A pünkösdi évadzáró program a Nagyberegi Tájházban 
2024. május 15. – Karpat.in.ua 

Rendhagyó rendezvénnyel zárta féléves programsorozatát a Pro Cultura Subcarpathica civil 

szervezet. A Nagyberegi Tájházban, a beregszászi iskolásoknak szervezett alkalom központi 

témája Pünkösd, a keresztény egyház egyik legfontosabb ünnepének története volt. A gyerekek 

megismerkedhettek a pünkösdi ünnepkör Bibliában leírt jeleneteivel, tematikus ügyességi 

játékokon és kézműves foglalkozáson vehettek részt. A rendezvényen a Tulipán Tanoda Magyar 

Népművészeti Iskola növendékei pünkösdi körjátékkal szórakoztatták a jelenlévőket. 

 

Nyílt napot tartott a Rákóczi-főiskola Felsőfokú Szakképzési Intézete 
2024. május 15. – Kárpátalja.ma 

Idén második alkalommal tartottak nyílt napot a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskola Felsőfokú Szakképzési Intézetében. Az esemény május 15-én valósult meg. A 

megnyitón Soós Katalin, az intézmény igazgatója köszöntötte a megjelenteket, majd ismertette 

a legfontosabb tudnivalókat. Felelevenítette a kezdeti időszakot, az intézmény működésének 

legfőbb mozzanatait, kitért a kollégiumi elhelyezés lehetőségére. Elmondta, hogy öt szakra – 

óvodapedagógia, szociális munka, számvitel és adóügy, alkalmazott matematika és turizmus – 

lehet jelentkezni, valamint informálta a jelenlévőket a 2024-es év felvételi szabályzatáról. 

 

Visszatérnek a tervezett áramszünetek 
2024. május 15. – KISZo.net 

Az Ukrenergo ukrán energiavállalat módosította a vészleállási ütemtervet, helyette május 16-

tól ütemezett, óránkénti áramszünetek lépnek életbe. Erről a megyei áramszolgáltató, a 

Zakarpattyaoblenergo tájékoztatott a Facebook-oldalán. Az áramszünetek minden fogyasztóra 

érvényesek Ukrajna egész területén, írják. Egyelőre ám csak 1-2 órás áramszünetet terveznek. 

Megjegyzik, a tervezett áramszünetekre az energetikai infrastruktúrát ért orosz 

rakétatámadások miatt van szükség. 

 

Gyász: szomorú nap lesz holnap Ungváron 
2024. május 15. – KISZo.net 

Ismét hősi halált halt katonák temetésére készülnek a megyeszékhelyen. Két újabb ungvári 

katona vesztette életét a véres háborúban. A gyászhírről az Ungvári Városi Tanács számolt be 

közösségi oldalán. Ivan Borogyint és Viktor Kuscsik búcsúztatását május 16-án, pénteken 13 

órai (kelet-európai idő) tartják a kárpátaljai megyeszékhelyen a holodomor áldozatainak 

emlékművénél. Az elmúlt időszakban a régióban szinte mindennapossá váltak a 

katonatemetések, sorra szállítják haza a hősi halált halt katonákat. A háborúban eddig 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://life.karpat.in.ua/?p=187259&lang=hu
https://karpatalja.ma/karpatalja/oktatas/nyilt-napot-tartott-a-rakoczi-foiskola-felsofoku-szakkepzesi-intezete/
https://kiszo.net/2024/05/16/visszaternek-a-tervezett-aramszunetek/
https://kiszo.net/2024/05/15/gyasz-szomoru-nap-lesz-holnap-ungvaron/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. május 16. 

elhunytak közül több mint harmincöt magyar származású áldozatról van tudomásunk. Az 

ungvári Kálvária temető katonai parcellájában, már több mint 120 katona alussza örök álmát. 

  
Lantos Csaba a geotermikus erőműnél 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

A Dravske elektrarne (DEM) és a Petrol Geo által a csentei Zatakon felállított első szlovén 

geotermikus kísérleti jellegű erőművet a hét elején Lantos Csaba, Magyarország energiaügyi 

minisztere és kísérete is megtekintette. A küldöttségben még Czepek Gábor és Steiner Attila 

államtitkárok, valamint Dávid Andor, Magyarország ljubljanai nagykövete és Kelemen 

Gertrud, Magyarország lendvai főkonzulja volt jelen. A delegációt Seme Damjan, a DEM 

vezérigazgatója fogadta, majd mutatta be a Pg-8-as furaton felállított, még üzemen kívüli, de 

már az első kilowattóra villamos energiát tesztüzemben megtermelő erőművet, valamint a 

társaság egyéb stratégiai és fejlesztési innovációs projektjeit a megújuló energiaforrások 

területéről. Elmondta: a megoldásokra váró kihívások ellenére büszke a társaság és a partnerei 

által megvalósított projektre, amellyel úttörőmunkát végeznek a mélységi geotermikus energia 

felhasználása területén. Kiemelte, bízik abban, hogy megtalálják az innovatív berendezés 

turbinarészének megfelelő módosított változatát ahhoz, hogy a rendelkezésre álló hőkapacitás 

lehetővé tegye az erőmű hosszú távú működését. 

 

„Trianon elvette, az unió visszaadta” 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

Hodos és Szalafő határán, a 180-as határkőnél szombaton „Trianon elvette, az unió visszaadta” 

mottó alatt három ország magyarsága találkozott: Szlovákiából a felvidéki Nemeshodos, 

Magyarországról Szalafő és Szlovéniából Hodos polgárai. Az egybegyűltek a 20 éves európai 

uniós csatlakozást és egy testvértelepülési szerződés létrejöttét ünnepelték. Mindhárom 

település példás kapcsolatot, valódi barátságot ápol egymással, ami túlmutat a papíron kötött 

szerződéseknél. Hodos és Szalafő 2002-ben vette fel a kapcsolatot, míg a Hodos és a felvidéki 

Nemeshodos közötti együttműködés már 30 éves múltra tekint vissza. Nemeshodos és Szalafő 

kapcsolata az elmúlt évtizedben bontakozott ki. A rendezvénysátorban a polgármesterek – 

Tamaško Denis (Hodos), Lugosi Arnold (Szalafő), Balódi László (Nemeshodos) – ünnepi 

gondolatokkal köszöntötték a megjelenteket. 

 

Darjo Felda oktatási miniszter Lendván 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

Darjo Felda oktatási miniszter a Svoboda Mozgalom helyi szervezetének szervezésében május 

14-én látogatást tett a Lendvai Óvodában és a Lendvai Kétnyelvű Középiskolában. Mindkét 

intézményben a vezetőséggel folytatott tárgyalások során a legaktuálisabb gondokat helyezték 

előtérbe. „Az óvodában a finanszírozás, a káderproblematika és a nyelvi normatívák kérdését 

nyitottuk meg. A tematikát alaposan meg kell vizsgálni, belemélyedni és utána döntéseket 

hozni. Mi van a fókuszban? Az egyik nyelv vagy a másik? Mennyit és meddig engedünk vagy 
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sem a nyelvi normatíváknál? Mit tehetünk, hogy a nyelvet a kétnyelvű területen megőrizzük, 

hiszen ez, illetve a többnyelvűség a jövő” – nyilatkozta lapunknak Darjo Felda miniszter. A 

középiskolában elsősorban a tornaterem szanálásának kérdését vitatták meg.    

 

Az MNTI Tanácsa elfogadta a terveket 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

A Népújságot kiadó Magyar Nemzetiségi Tájékoztatási Intézet (MNTI) Tanácsa május 8-ai 

ülésén elfogadta az intézet 2023-as zárszámadását a leltári beszámolóval, továbbá a 2024-es 

év program- és pénzügyi tervét, valamint határozott a Népújság éves előfizetési díjának 

emeléséről. Az intézet teljes egészében megvalósította tavalyi programját. A tervezett bevételek 

99 százalékban valósultak meg, ami a bevételi oldalon mintegy 4.500 euró hiányt jelent, annak 

ellenére, hogy a nem adó jellegű bevételek növekedést mutattak. Ezen belül leginkább a 

magyarországi pályázati összegek növekedtek, több mint 130 százalékkal.   

 

Idén felújítják a Tündérketet 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

Május 7-én tartotta soros ülését a Hodos Községi Magyar Nemzeti Önkormányzati Közösség 

Tanácsa. Az ülésen megtárgyalták és elfogadták a 2024-es költségvetést, illetve támogatások 

odaítéléséről is döntöttek. A 2023-as zárszámadás szerint a tavalyi évben 194.000 eurós 

bevételből gazdálkodott az önkormányzat. Ebből 105.000 euró volt a Hodos Község 

költségvetéséből átutalt támogatás, és 78 ezer euró támogatás a nemzetiségi gazdasági alapból 

a Kapornaki Tájház felújítására. Az önkormányzat tavalyi teljes kiadása 183.000 euró volt, az 

említett renoválást 91.000 euróból valósították meg. A tanács elfogadta a zárszámadást, majd 

a 2024-es költségvetés tervezetét tárgyalta meg. 

 

A Hetés közös parkja 
2024. május 15. – Nepujsag.net 

Tíz éve hozták létre a Hetés Barátság Parkot a Zsitkóc és Bödeháza közötti egykori határon, 

amely azóta folyamatosan találkozóhelye a kettészakított történelmi Hetés két oldalán élőknek. 

A nyomsáv helyén ma park és utak vannak, fontos szálak, melyek ma ismét összekötik azokat, 

akik összetartoznak. A park a kapcsolatok fontosságát, a szabad átjárást hirdeti az egykor 

szögesdróttal elválasztott falvak, családok, rokonok számára. Május 10-én kötetlen és baráti 

találkozóval ünnepelték meg a Bödeháza és Zsitkóc közötti zöldhatáron kialakított Hetés 

Barátság Park 10. évfordulóját. Két tortával és pezsgős koccintással ünnepeltek, üdvözölve az 

élő kapcsolatokat, melyek erősítéséhez a szabadon átjárható határ és a park is hozzájárult. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. május 15. – Kossuth Rádió 

 

Hétfőn Belgrádban járt Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter, aki részt vett egy 

energetikai tanácskozáson. Utána hosszabb interjút adott a Pannon Televíziónak. A vele 

készült beszélgetés nemzetpolitikai üzenetét foglalja össze Ternovácz István. 

 

Európa napot tartottak a hétvégén a Dunaszerdahely melletti Királyfiakarcsán, a 

Cserkészligetben. A szervezők, a Szövetség a Közös Célokért és a Mosonmagyaróvári 

Nagycsaládosok Életfa Egyesülete a közös európai értékek megünnepléséért hirdették meg a 

rendezvényt. Az összeállításban először Hidegháthy Andreát, a Szövetség a Közös Célokért 

ügyvezető igazgatóját halljuk. 

 

Élhető Kolozsvárra és a kisebbségi jogok érvényesítésére összpontosítanának elsősorban a 

következő négy évben is a Romániai Magyar Demokrata Szövetség kolozsvári szervezetének 

jelöltjei, ha a június 9-i önkormányzati választásokon mandátumokat nyernek. Az eddigi 

eredményeiket és főbb célkitűzéseiket sajtótájékoztatón mutatták be. Az eseményen Winkler 

Gyula európai parlamenti képviselő is jelen volt, aki kiemelte: igenis szükség van az erdélyi 

magyar képviseletre az európai parlamentben ahhoz, hogy Kolozsvár fejlődni tudjon. 

 

2012 óta áll az Arad megyei Nagyiratos község élén Papp Attila polgármester. A 

községközpontból, Nagyiratosból, továbbá Nagyvarjasból és Kisvarjasból álló község elöljárója 

büszke arra, hogy az RMDSZ jelöltjeként nem csak a magyarok szavazataival nyerte meg azt a 

választást, hanem akkor sok, tősgyökeres román is rá voksolt. A mostani helyhatósági 

választáson immár a negyedik mandátumáért száll versenybe az RMDSZ polgármester-

jelöltjeként Papp Attila. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Már lehet jelentkezni a Nemzetpolitikai Államtitkárság Zrínyi Ilona Kárpátaljai Támogatási 

Programjára. Ezzel az Államtitkárság anyagi támogatásban, évi egyszeri, differenciált fizetés-

kiegészítésben részesíti a kárpátaljai magyar nemzetrész megmaradását elősegítő személyeket: 

a munkájukat magyar nyelven végző tanárokat és oktatási intézményekben dolgozókat, 

orvosokat és egészségügyi dolgozókat, újságírókat, könyvtárosokat, színészeket, a 

gyermekvédelmi és sportintézményekben dolgozókat. Mindemellett az óvodások és 

kisiskolások étkeztetéséhez is hozzájárulnak. A pályázati felhívás a Bethlen Gábor Alapkezelő 

Zrt. honlapján olvasható. A további részletekről Potápi Árpád János, nemzetpolitikáért felelős 

államtitkárt halljuk. 

 

Kibővíti és középiskolai szintre is kiterjeszti anyanyelvű tehetséggondozó programjait 

Temesváron az Óbudai Egyetem – jelentette be Kovács Levente rektor Temesváron, a 25. 

Műszaki Tudományos Diákköri Konferencián. Megállapodtak a bánsági város román nyelvű 

egyetemein tanuló magyar hallgatók anyanyelvű szellemi központja, a Bolyai János 

Szakkollégiummal való együttműködés kibővítéséről, az Óbudai Egyetem fenntartása alá 

került budapesti Szinyei Merse Pál Gimnázium pedig a temesvári Bartók Béla Líceummal 

kötött tehetséggondozási megállapodást. A rektor szerint az Óbudai Egyetem kiemelten 

fontosnak tartja, hogy a régióban megerősödjék a magyar nyelvű műszaki képzés.  

 

A múlt hét végén ballagási ünnepséget szerveztek a nagybecskereki székesegyházban, a 

Szathmáry Karolina Leánykollégium végzősei búcsúztak. A ballagásról Kónya-Kovács Otília 

készített összeállítást, amelyben elsőként Karl Jenőt, a kollégium igazgatóját halljuk.   


